

**MODEL PERUSAHAAN BERASASKAN KOMUNITI
(CBES) DAN PRESTASI PERNIAGAAN: SATU
KAJIAN KE ATAS PROGRAM SATU DAERAH
SATU INDUSTRI**

**WAN FAYYADHANA HUSNA
BINTI WAN ZULKIFLI**

**IJAZAH SARJANA SAINS
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU**

2020

0156749

1100111107

Perpustakaan Sultanah Nur Zahirah
Universiti Malaysia Terengganu.



tesis

HD 75.6 .F3 2020



1100111107
Model perusahaan berasaskan komuniti (CBES) dan prestasi
perniagaan : satu kajian ke atas program satu daerah satu industri /
Wan Fayyadhana Husna Wan Zulkifli

PERPUSTAKAAN SULTANAH NUR ZAHIRAH UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU (UMT) 21030 KUALA TERENGGANU		
1100111107		
RECEIVED 06 OCT 2021		

Lihat Sebelah



**MODEL PERUSAHAAN BERASASKAN KOMUNITI (CBES) DAN
PRESTASI PERNIAGAAN: SATU KAJIAN KE ATAS PROGRAM
SATU DAERAH SATU INDUSTRI**

**WAN FAYYADHANA HUSNA BINTI
WAN ZULKIFLI**

**Tesis ini Dikemukakan bagi Memenuhi Syarat untuk Memperolehi Sarjana
di Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Pembangunan Sosial
Universiti Malaysia Terengganu**

2020

Abstrak tesis yang dikemukakan kepada Senat Universiti Malaysia Terengganu sebagai memenuhi keperluan untuk Sarjana Muda

**MODEL PERUSAHAAN BERASASKAN KOMUNITI (CBES) DAN PRESTASI
PERNIAGAAN: SATU KAJIAN KE ATAS PROGRAM SATU DAERAH SATU
INDUSTRI**

WAN FAYYADHANA HUSNA BINTI WAN ZULKIFLI

2020

Penyelia Utama : Profesor Madya Muhammad Abi Sofian Abdul Halim, Ph.D.
Penyelia Bersama : Profesor Madya Khatijah Omar, Ph.D.
Fakulti : Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Pembangunan Sosial

Di Malaysia, Program Satu Daerah Satu Industri (SDSI) merupakan satu platform untuk meningkatkan pendapatan masyarakat luar bandar dan membasmi kemiskinan dalam kalangan mereka di mana ianya diadaptasi daripada Program 'One Village One Product' (OVOP) di Jepun. Demi menyelesaikan masalah ekonomi semasa yang dihadapi oleh usahawan luar bandar di Malaysia, 'community based-enterprise' (CBEs) menjadi satu model yang berperanan dalam mengekalkan Program SDSI. Pelaksanaan Program Pembangunan Keusahawanan (PPK) oleh pihak kerajaan di dalam Program SDSI masih tidak memberi impak yang positif terhadap peningkatan prestasi perniagaan. Ini kerana faktor kerjasama dalam perniagaan, operasi perusahaan lestari, dan inovasi dalam menghasilkan produk tempatan seperti yang terkandung di dalam model CBEs kurang diberi penekanan oleh usahawan SDSI. Oleh itu, objektif utama kajian ini adalah untuk mengkaji hubungan di antara PPK dan peningkatan prestasi perniagaan di samping menegenalpasti kepentingan model CBE dalam hubungan di antara PPK dan peningkatan prestasi perniagaan dalam kalangan usahawan SDSI di Pantai Timur Semenanjung Malaysia. Data bagi kajian ini dikumpul menggunakan kaedah kuantitatif melalui borang soal selidik. Seramai 230 usahawan SDSI di Pantai Timur Semenanjung Malaysia telah menjadi responden di dalam kajian ini. SPSS versi 22.0 telah digunakan sebagai perisian untuk menganalisa data. Penemuan kajian ini menunjukkan hubungan signifikan yang positif di antara PPK dan

peningkatan prestasi perniagaan kecuali bagi faktor pembiayaan perniagaan. Tambahan itu, terdapat kesan yang sedikit terhadap pelaksanaan model CBEs di dalam hubungan antara PPK dan peningkatan prestasi perniagaan. Selain itu, kajian turut memberi cadangan agar polisi bawah ke atas (bottom-up policy) dapat diterapkan di dalam Program SDSI seperti yang berjaya dilaksanakan oleh Program OVOP di Jepun.